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ERC: TERCERA FORCA MUNICIPAL
/

El mapa polític municipal vo veure's força trasbalsat a partir de les eleccions del passat 28 de
maig. Si bé és cert que el color polític de les grans ciutats no va variar, sí que, en canvi, força
ciutats intermèdies van modificar els seus equips de govern. Al mateix temps, però, també és
interessant de fer valoracions de tipus electoral general; la data més significativa de la qual és el
fet que CiU va baixar sensiblement gràcies a la pinça - per utilitzar el mateix terme emprat per
diversos analistes - ERC i PP.

Certament la pujada d'ERC va ser considerable. Per citar els aspectes més remarcables - per anar
més al detall teniu l'estudi de les pàgines centrals- és indispensable citar el fet que en vot absolut
s'ha passat de noranta mil vots a més de dos-cents mil, de setze alcaldies a trenta dues o de
tenir presència en cent tranta-cinc ajuntaments a dos cents setanta sis.
En la valoració, que tots els índexs han d'assenyalar com a pit positiva, s'ha de remarcar

especialment l'esforç que s'hi ha esmerçat. L'èxit en el nostre cas encara té més mèrit, ja que
no comptem amb cap administració al nostre servei per a impulsar la implantació municipal (com
per exemple CiU amb la Generalitat o el PSC-PSOE amb la Diputació de Barcelona), i no partíem
d'una base suficientment sòlida (com pot ser el cas d'IC). És per aquest motiu que ens hem de
congratular encara més dels brillants resultats i, al mateix temps, des de l'OMN, agraïm el
treball de moltes companyes i companys, la majoria amb responsabilitats territorials, però
especialment els o les que malgrat moltíssimes pressions van decidir presentar-se sota les nostres
sigles.
Ara bé, després dels resultats hem de preparar el futur o dit d'alguna altra forma: hem
d'administrar l'èxit. Hem de posar en pràctica, tant si estem a l'oposició com si estem governant,
el nostre programa i hem de dur a terme un estil polític que es caracteritzi pel rigor, l'honradesa i
el respecte per l'adversari. La imatge o la valoració que la ciutadania pugui fer del nostre
projecte, dependrà en molt del treball que fem en els ajuntaments.
És evident que la consideració d'ERC en el món municipal ha pujat molts enters. La nostra
crescuda - per a alguns, una autèntica irrupció- no ha passat inadvertida. El fet de ser la tercera
força en nombre de càrrecs municipals ens ha permès multiplicar per tres la nostra representació
a la Federació de Municipis de Catalunya. I va ser precisament en la darrera assemblea
d'aquestra entitat en què la nostra presència es va fer notar més (sobretot en el requeriment a la
unificació del municipalisme català i en la necessitat d'evolucionar cap a una nova entitat
realment sobirana).
A l'OMN ens hem proposat cooperar i ajudar el màxim tot el col·lectiu municipal d'ERC (ara
format per regidors, batlles, consellers comarcals, consellers de districte i diputats provincials).
És per aquest motiu que ja després de les eleccions ens vam posar a treballar per oferir, el més
aviat possible i en les millors condicions, els objectius propis de l'OMN: Assistència tècnica,
assessorament i gestions davant les grans administracions. Aquesta tasca al mateix temps està
complementada pels dos oltres aspectes que ens són propis: El debat i la implantació.
Esperem i desitgem que amb l'ajuda de tots aconseguirem dur a terme una gran tasca als nostres
consistoris.

Salvador Morera
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ELS CÀRRECS MUNICIPALS D'ERC DAVANT LES ELECCIONS CATALANES

Per oi nostre partit existeixen dues eleccions realment especials: Les
municipals i les catalanes. És per aquest motiu que quan s'acosta
una d'aquestes dues compteses cal augmentar encara més els
esforços que es fan en totes les campanyes.

És en aquest sentit que us demanem, aténent a la vostra
representació institucional i pública, que ajudeu amb la vostra

presència i amb la vostra important col·laboració en la campanya d'ERC al vostre municipi i a la
vostra comarca. Interessa aprofitar els bons resultats obtinguts a la major part de municpis a les
passades eleccions municipals (és convenient relacionar al màxim les dues convocatòries des del
punt de vista local). També és interessant que en les publicacions periòdiques que feu a la vostra
població, dediqueu un apartat a parlar de les eleccions i, pertant, ¡a es pot demanar directament
el vot per a ERC en la campanya electoral.

I per últim, s'ha de recordar que a les llistes que presenta el nostre partit s'hi troba gent lligada
al món local. En els llocs amb possibilitats, tenim per a la demarcació de Barcelona, que
Salvador Morera, Secretari Adjunt d'Afers Municipals, torna a ocupar el lloc n° 6. A Girona el n°
3 l'ocupa Isabel Villaescusa, regidora d'Amer. A Lleida, Xavier Sóez regidor de LLeida, ocupa el
n° 3.1 a Tarragona el N° 1 és Ernest Benach regidor de Reus, i Josep Bargalló n° 2 que és
regidor de Torredembarra.

Salvador Morera i Tanyà

A cap observador se li escapa que els resultats
de les eleccions municipals del passat dia 28
de maig depassen substancialment el marc
que els és propi, Incideixen mol més enllà de
l'àmbit estrictament local I dibuixen un futur

polític nou i expectant.
A la capital de Catalunya, Barcelona,
s'iniciava un pacte de les forces de progrés
que també s'estenia a moltes poblacions al
llarg i ample del nostre territori
Els resultats de la demarcació barcelonina

presentaven una novetat històrica: per
primera vegada, Esquerra Republicana de
Catalunya entrava a la Diputació, i a més a

més, formava part del seu govern per mitjà
d'un pacte amb el PSC i IC-EV.
El dia 6 de juliol, en l'acte de constitució de la
nova corporació, recordàvem l'acord històric
de fa setze anys (sota la presidència del
president ïarradellas) on tots els diputats

assistents votaven per unanimitat la supressió
de les aleshores anomenades diputacions
provincials. També recordàvem però, que,
més enllà de la idoneïtat de la seva

existència, les diputacions, són, ara i aquí,
unes eines de treball al servei de la millora de

la qualitat de vida dels nostres municipis que
volem i podem aprofitar.
Es per això que voldríem destacar la
importància del pacte entre les tres forces de
progrés que configuren el govern d'aquesta
institució i que queda reflectit en el
compromís d'impuls de cinc eixos:

1 Enfortiment de la capacitat municipalista
2 Continuació de la política de resituació

dels serveis impropis que encara presta.
3 Protecció del medi natural, tot avançant en

la construcció de municipis ecològicament
sostenibles.

Salvador Morera, Responsable de l'Àrea d'Afers
Municipals i portaveu del Grup Parlamentari d'ERC per
temes muncipals

4 Lluita contra la marginació i defensa de la
solidaritat (07/ per a cooperació)

5 Reequilibri territorial. Disminució de les
desigualtats en l'àmbit de les nostres
comarques.

Mentre les nostres diputacions van treballant
en la gestió dels interessos supramunicipals i
suprocomarcals, caldrà també anar avançant,
en un marc de diàleg permamanent entre les
diferents institucions, per concretar dins del
debat parlamentari la futura organització
territorial de Catalunya, per tal de posar-la en

marxa el més aviat possible.

Agustí Soler
Vice-president tercer
Diputació de Barcelona
ERC
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ORGANIGRAMA OPERATIU MUNICIPAL NACIONAL

JERC
Secretari d'Afers Municipals

MIQUELGIRONÈS

OPERATIU MUNICIPAL NACIONAL

Secretari Adjunt d'Afers Municipals
SALVADOR MORERA

Dep. Jurídic
FRANCESC SUTRIAS

PRESIDENTS
ASSEMBLEES
COMARCALS

BATLLES I REGIDORS

Sots-secretari d'Afers Municipals
ALBERT CANET

Dep. AssessorI Dep. Publicacions

REPRESENTANTS
REGIONALS

Serveis Administratius
CARME CALLEJON

ÀREES SECTORIALS

Hisenda
Urbanisme, habitatge i via pública

Política Ambiental
Governació

Serveis Socials i Sanitat
Joventut

ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

EVOLUCIÓ ELECTORAL MUNICIPAL 1979-1995

ELECCIONS VOTS 1 % 1 CANDIDATURES MUNICIPIS AM8 REPRESENTACIÓ REGIDORS ALCALDES

1979 103.338 3.9 95 69 177 10

1983 84.838 2.9 107 68 189 8

I987 75512 2.4 120 93 183 5

I99I 92.003 3.4 195 135 227 15

1995 202.345 6.2 413 271 526 32
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Alt Camp CISTELLA Baix Camp PUIG-REIG
VALLS Josep Xargay i Serra MONTBRIO DEL CAMP Josep Boatella i Ribera
Jordi Castells Guasch VILAJUÏGA Esteve Folch i Medico OLVAN
LA MASO Pere Trias i Roca Baix Empordà Martí Corominas i Esclusa
Marcel Banús i Banús

Alt Empordà
Alt Penedès
SANT PERE DE RIUDEBITLLES

GARRIGOLES
Paulí Coderch i Pons

Cerdanya
PUIGCERDÀ

LA VAJOL Pere Marra i Roses GUALTA Joan Carretero i Grau

Miquel Giralt i Fernández Bages Josep Casadellà i Oriol DAS
CASTELLÓ D'EMPURIES SANTA MARIA D'OLO Berguedà Francesc Pich i Ribelayque
Xavier Sanllehí i Brunet Jaume Sala i Burdó LA QUAR

Joan Bernat i Ribot
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ERC ES REFORÇA DINS ELMUNICIPALISME
/

XII Assemblea de la Federació de Municipis de Catalunya

Durant els passats dies 29 i 30 de setembre es va fer al magnífic
auditori de Lleida la XII Assemblea de la Federació de Municipis de
Catalunya. Aquest congrés bianual va servir per aprovar la nova
estructura orgànica de la FMC (el nou president és Manuel Mas, batlle
de Mataró) i per debatre les qüestions que afecten les administracions
locals en el moment actual, des dels grans temes fins a un gran
nombre de problemes sectorials.

El futur de la FMC: dos punts claus
Dos eren els temes importants a debatre entorn el futur de la FMC. Per
un costat la futura unió de l'ACM i la FMC, és a dir, la unió del
municipalisme, que ha de culminar en la convocatòria del II Congrés de
Municipis de Catalunya (el 1er tingué lloc durant la República i es
realitzà gràcies a ERC). En aquest sentit tant l'ACM com la FMC, com
tots els partits polítics s'han manifestat disposats a posar fi a aquesta
divisió, que pel que fa a ERC, no hi tenim res a veure.

Per l'altre costat, el debat sobre les relacions que ha d'establir la FMC
amb entitats de fora de Catalunya manté posicionaments netament
contradictoris entre els diferents partits amb més influència a la FMC:
PSC, ERC i IC. A nivell estatal, quant a les relacions amb la FEMP
(Federación española de municipios i provincias), el PSC defensa
mantenir-hi unes relacions més estretes. Per la seva banda IC proposa

un acord amb la FEMP com el que ha signat l'EUDEL (la Federació de
Municipis d'Euzkadi). ERC, en canvi, advoca per establir relacions amb
la FEMP només quan no hi hagi cap altre camí per negociar amb
l'Estat. Pel que fa a les relacions internacionals, només ERC reclama
que la FMC pugui esdevenir Secció del CMRE (Comité de Municipis i
Regions d'Europa) o ésser un membre més de l'IULA (International
Union of Local Authorities). La resta proposen que la FEMP faci
d'intermediari.

Ere es reforça en el si del municipalisme
Magí Rovira, alcalde de St. Llorenç Savall i vice-president de la FMC, és
el representant d'ERC en aquesta entitat. El president d'ERC i alcalde
d'Artesa de Segre, Jaume Campabadal, i l'alcalde de Celrà, Jaume
Bossacoma, també formaran part del Comitè Executiu de la FMC com a
vocals.

També creix la presència d'ERC al Consell Nacional. A part dels tres
membres d'ERC del Comitè Executiu, en formen part els alcaldes de les
Borges Blanques (Miquel A. Estradé), Calldetenes (Jaume Mas), La
Secuita (Albert Tous), Castelló d'Empúries (Xavier Sanllehy) i Sant
Esteve de Palautordera (Alfons Bosch).

La participació d'ERC
Sempre podem millorar, però cal valorar d'àmpliament satisfactòria la
participació d'ERC a la XII Assemblea de la FMC. A més de fer sentir el
discurs d'ERC, cal destacar la important presència de batlles i regidors
d'ERC, d'Artesa de Segre, Sant Llorenç Savall, Lleida, La Secuita,
Figueres, Manresa, Tremp, Celrà, Roses, Girona, Castelló d'Empúries,
les Borges Blanques, la Quar..., acompanyats per l'staff de la Secreta¬
ria d'Afers Municipals amb en Salvador Morera al capdavant.

Els batlles i regidors d'ERC van participar activament, essent presents a
les meses que presidien el Ple (Jaume Campabadal i Magí Rovira) o les
comissions (Xavier Sanllehy) i presentant o esmenant mocions i
resolucions proposades a les Comissions. D'entre tots els càrrecs electes
cal detacar les intervencions en le plenari de l'alcalde de Sant Llorenç
Savall, Magí Rovira, ja que va definir els posicionaments d'ERC.

Garrigues Noguera Ripollès Vallès Occidental
GRANYENA DE LES GARRIGUES ARTESA DE SEGRE RIBES DE FRESER SANT LLORENÇ SAVALL
Jordi Pérez i Pérez Jaume Campabadal i Farré Pere Vigo i Sallent Magí Rovira i Font
LES BORGES BLANQUES Osona GOMBRÈN Vallès Oriental
Miquel Ang Estradé i Palau CALLDETENES Isidre Vilalta i Cortinas SANT ESTEVE DE PALAUTORDERA

LA GRANADELLA Jaume Mas i Coll Tarragonès Alfons Bosch i Garcia

Josep Lluí Olivé i Gasull SORA LA SECUITA VALLGORGUINA

Gironès Eudald Parcerisas i Camprubí Albert Tous i Plana Josep Salicrú i Regas
CELRÀ Pla de l'Estany Terra Alta LLINARS DEL VALLES
Jaume Bossacoma i Vilar SANT MIQUEL DE CAMPMAJOR EL PINELL DE BRAI Joan Masuet i Puxeu

Josep Fort i Olivella Pere Martí i Vinaixa
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DESPRES DEL 28 DE MAIG
DE 1995

*J=\C
invfMTi /r< nxtrti ira » a ucpub .

Les eleccions del 28 de maig van

suposar l'entrada de molts ¡oves
ois Ajuntaments catalans i en
molts casos també dins de l'equip

de govern. Aquesta circumstància cal aprofitar-la.
Venim d'una posició, en guè aquests darrers dos anys hem estat
treballant de forma molt específica per preparar les passades eleccions
municipals on la feina de les JERC ha estat bàsicament la de formar els
futurs ¡oves regidors en totes aquelles àrees de joventut per tal de poder
rendabilitzar-los degudament en les seves tasques, ¡a siguin de govern o

d'oposició.
Una preparació que es va concretar en les escoles de formació, unes de
nacionals i unes altres de regionals, en l'edició d'un Manual del ¡ove
regidor en què es detallen i s'expliquen els detalls bàsics de tot
ajuntament i que serveix com eina bàsica de consulta. També, és una
base per d'aquí a quatre anys aprofondir més en aquest manual i
consolidar-lo com un manual encara millor i com o referent de tot

•regidor ¡ove.
Però ara, ens trobem que és l'hora d'aprofitar aquests càrrecs electes
que tenim vertebrant-los i coordinant-los a tots des de l'Operatiu
Municipal de les JERC fent que hi hagi una línea d'actuació i com a punt
de referència per tal de vehicular les diferents propostes de les
comissions sectorials a la vida municipal.

D'aquesta forma aprofitar la tasca que fan altres companys dels
ajuntaments i poder entrar mocions que afecten la política juvenil de
forma coordinada i alhora per tal de tenir un major ressò a nivell de
mitjans de comunicació.

També canalitzar a l'Operatiu Municipal Nacional d'ERC, aquelles
propostes de joventut per tal de ser aprovades a les Assemblees de
Batlles i regidors i fer que els llocs on no hi ha regidors de les JERC però
sí d'ERC hi hagi una política comú de joventut i que les diferents
mocions presentades de les JERC no quedin només als regidors de les
JERC sino que s'extenguin a tots aquells municipis on hi hagi un regidor
d'ERC.

L'Operatiu Municipal de les JERC no ha de ser un element només de
transmissió de dalt a baix de propostes, sinó que ha de rebre les
propostes que facin regidors per tal de ser assumides per l'Operatiu
Municipal Nacional i que siguin aplicades pel conjunt de regidors.

AJUNTAMENT BARCELONA

El passat 28 de maig el projecte que s'aplego sota les sigles de
l'Esquerra Republicana de Catalunya va fer un pas de gegant endavant.
Perquè aquestes darreres eleccions municipals representaven la creació i
la formació d'unes sòlides bases de referència i d'actuació, la «marxa»

cap a la independència i el progrés del treball més proper al ciutadà fins
a l'expressió més genuïna del país.

I un dels llocs clou en aquest camí endegat era Barcelona. L'entrada
amb dos regidors al consistori del Cap i Casal, amb un paper decisori, i
el consegüent poete de govern, són una gran porta oberta al projecte.

Després d'intenses negociacions es varen pactar uns eixos programàtics
(La Carta Municipal, la potenciació de la descentralització i la
participació, el foment de l'ocupació, la promoció de l'hobitatge
assequible, la mobilitat i el transport públic metropolità) així com unes

prioritats per a l'acord de govern omb propostes clares i irrenunciables.

Entre molt altres podríem citar:

La congelació pel que fa a la creació de grans superfícies, una
reestructuració pressupostada dels mercats municipals, la creació de
l'àrea de comerç, la creació d'una comissió per recuperar l'escut legítim
de la ciutat, un pla d'habitatge digne, el tancament del contracte-
programa de la xarxa de metro a Nou Barris, Zona Franca i Sant Martí
de Provençals, l'aturament de la incineradora de la Zona Franca, la
Tarja Rosa...

Des del Grup Municipal d'ERC s'ha començat un treball intens i
il·lusionat, especialment amb les dues regidoriés (LA comissió de
comerç i consum i la Ponència de Drets Civils) encapçalades per la
nostra diputada i ara tinent d'alcalde Pilar Rahola i Agustí Soler.

Un treball per donar solucions i propostes a les necessitats dels nostres
ciútadans. Propostes a tall d'exemple com l'elaboració d'un cens del
comerç a la ciutot, la realització d'un simpossium mediterrani del
comerç o la creació de l'Institut de la Igualtat Social (com a sindicatura
de greuges municipal) entre d'altres.

Hi ha molta feina a fer. És un repte i una il·lusió. Endavant!

Miquel Gironès i Abril
Regidor de Premià de Mar
Secretari de Política Municipal de les JERC

Xavier Agustí
Coordinador del Grup Municipal d'ERC
Ajuntament de Barcelona
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LA NOVA LLEI DE CONTRACTES

L'aprovació de la llei 13/95, que ha entrat en vigor després d'una
complicada tramitació parlamentària, comporta una nova regulació dels
contractes de les administracions, amb molta incidència a

l'administració local. La llei és fruit de la necessitat d'adaptació a la
normativa de contractes de la Unió Europea; tot i que també s'ba
volgut presentar com una llei anti-corrupció, ja que - diuen - potencia els
principis d'igualtat i lliure concurrència. Vege'm, però, quins són les
principals aportacions de lo nova llei:

1 Tipus de contractes: Regula els següents contractes:
d'obres, de concessió d'obres públiques, de gestió de
serveis públics, de subministres, de consultorio i assistència
de serveis i de treballs específics i concrets no habituals.

2 Procediments per a contractar: S'estableixen els
següents procediments: subhasta oberta, subhasta
restringida (en la qual es conviden a participar entre 5 i 20
empreses) concurs, concurs restringit (convidant també
entre 5 i 20 empreses), i procediment negociat.
El procediment negociat equival a l'antiga contractació
directa i requereix consultar un mínim de tres empreses.
Únicament es pot aplicar en els següents casos:
• En supòsits d'extrema urgència.
• Quan l'objecte del contracte impedeix la concurrència o

s'hagi declarat desert un altre procediment.
• Sempre que no es superi el 2% dels recursos ordinaris del
pressupost o les següents quantitats: 5 milions en
contractes d'obres, 3 milions en serveis, 2 en

subministraments i 1 en els altres casos.

3 Contractes menors: Són una sèrie de contractes, definits
per la seva quantia, que no requereixen expedient de
contractació (n'hi ha prou amb un pressupost). No poden
superar el límit de 5 milions en obres ni de 2 en
subministres i consultorio. Aquests imports es solapen amb
els de procediment negociat. L'opció entre un i altre
sistema es pot definir en la normativa pròpia de cada
ajuntament. Tot i així, sovint és aconsellable sol·licitar els
tres pressupostos.

4 Competències: Es redueix considerablement el poder de
l'Alcalde (o Gerent del Consell Comarcal): Sempre seran

competència del Ple tots els contractes que superin el 2%
dels recursos ordinaris. A banda d'això, l'Alcalde podrà

contractar sense superar aquestes quantitats: 2'5 milions
en obres, f '5 en serveis i 1 milió en els altres casos. En
alguns casos, però, el Ple podrà delegar les seves

competències a l'Alcalde o a la Comissió de Govern.

5 Altres aspectes:
• L'Administració ha de pagar els contractistes en un màxim
de dos mesos, restant prohibit el pagament aplaçat.
• Caldrà la classificació del contractista excepte en contractes
d'obres inferiors a 20 milions o altres contractes inferiors a 10.
• No es pot fraccionar l'objecte del contracte (prohibint així
la pràctica molt freqüent de dividir els projectes per no

superar els límits de la contractació directa).
• En cas de baixa temerària el contractista haurà de dipositar
una fiança equivalent al 100% del cost del contracte.
• Pren més importància la mesa de contractació.
• Com a conseqüència de l'adopció de la normativa europea,
entre d'altres novetats, els terminis es compten en dies
naturals, les empreses han d'acreditar la seva solvència i
els contractes de més quantia s'han de publicar al Diari
Oficial de les Comunitats.

6 Conclusió: La majoria d'experts municipalistes han
valorat molt negativament la nova llei. L'establiment de
rígids procediments (els juristes més crítics consideren que
en una bona part són impossibles d'aplicar), i la necessària
intervenció en alguns tràmits d'òrgans com la Comissió
Jurídica Assessora de la Generalitat, constitueixen un fort
atemptat contra l'autonomia local. L'increment
d'expedients de contractació i de publicacions als diaris
oficials suposarà un augment de cost per les ja migrades
hisendes locals. Per tot plegat, no és estrany que ja es parli
d'una propera reforma (fins i tot alguns Consellers de la
Generalitat han declarat obertament que el seu partitt es
va equivocar en votar favorablement la llei.)

Tristament, es comprova que una vegada més s'ha volgut
lluitar contra la corrupció creant més burocràcia. I s'ignora
que ha estat precisament l'espès bosc normatiu del nostre
sistema de contractes el que ha configurat un entorn ideal
per encobrir pràctiques corruptes. Ingenuïtat o hipocresia?

Jordi Martinoy
Advocat

memoriaesquerra.cat — Força Municipal [Barcelona, 1995-1996], 11/1995, pàgina 7



ENTREVISTA A L'ALCALDE D'ARTESA DE SEGRE I PRESIDENT D'ERC

Jaume Campabadal i Farré és el batlle
d'Artesa de Segre i des del 9 de juliol
d'enguany, el nou president d'ERC.
Campabadal és d'Artesa de Segre, on nasqué
el dia 1 de juliol de 1944. Entrà a militar a
ERC al 1983, el mateix any en què es
presentà com a cap de llista per Artesa a les
eleccions municipals. La seva candidatura va
treure un total de 4 regidors. La seva vida
política ha estat sempre vinculada al món
municipal i comarcal. L'any 1991 assoleix
l'alcaldia d'Artesa en ésser la seva candidatu¬
ra la més votada. En les darreres eleccions
municipals del 28 de maig d'enguany,
aconsegueix la majoria absoluta amb 6
regidors i el 50% dels vots. És membre del
Consell Comarcal de la Noguera, membre de
la Comissió de Cooperació local de Catalunya,
membre de l'executiva de la Federació de
Municipis de Catalunya i vice-president de la
Federació Regional de Ponent d'ERC.

• Què va suposar assolir l'alcaldia d'Artesa
al 1991?
Un repte i una gran responsabilitat

• Quins són els principals problemes
d'Artesa de Segre?
Són molts, destacaria l'urbanístic per
l'orografia del sòl, i el finançament, per
tenir 19 nuclis de població agregats i
172 km2 de superfície.

• I del món municipal?
El finançament, la paraula reeguilibri
territorial es fa anar a la lleugera però ni
la Generalitat ni el Govern de l'Estat han
escoltat els petits municipis.

• Què sobta més de passar del món
empresarial al capdavant d'unajuntament?
L'excessiva burocràcia

• Què fa un empresari fent d'alcalde
d'Artesa?
No crec que tingui res a veure la professió
per ocupar aquest càrrec.
Simplement aportar-hi l'experiència.

• Quin pressupost té l'ajuntament d'Artesa?
L'ordinari és del50.000.000 de pessetes,
però amb les modificacions pertinents,
l'any passat vàrem arribar aprop dels 300.

• 1995, un any en què heu estat elegit
alcalde d'Artesa, novament, i president del
partit. Moltes coses per un any, no?
De l'alcadia, en tenia confiança. Respecte
a la presidència és un gran honor que no
esperava però que, amb voluntat de servir,
espero portar dignament.

• Què us porta més maldecaps, ser batlle o
ser President d'ERC?
Per un igual. Són tasques diferents.

• És possible fer política de partit des de
l'alcaldia d'un municipi de poc més de
3000 habitants?
Primer és fer poble, però és evident que
l'equip de govern és d'ERC i es nota en la
vida municipal, posant la senyera al balcó,
en les mocions, en les festes i dient
sempre què som i on anem.

• Quina penseu que és la principal
diferència, en termes polítics, entre el món
municipal i l'àmbit nacional?
En termes polítics la diferència està en
l'extensió. Ho compararia amb la
diferència entre una petita i una gran
empresa: Un tracte directe o un de més
impersonal.

• Un alcalde, penseu que és més un polític,
un gestor, un defensor dels interessos del
seu municipi?
Per ser un bon alcalde ha de ser una

combinació de tots aquests factors i altres
coses més.

• Alguna vegada, s'han enfrontat els
interessos del vostre municipi amb la
vostra ideologia?
No, en coses importants

• Amb la vostra experiència al Consell

Comarcal de la Noguera, quina opinió en
teniu dels Consells Comarcals?
Els Consells Comarcals, avui estan buits de
competències. Són un obstacle burocràtic
més pels ajuntaments i en alguns casos
són una agència de col·locació. Cal
suprimir les Diputacions i traspassar les
competències i els diners als Consells
Comarcals per apropar més l'Administració
al ciutadà.

• Quins són els trets més definitoris del seu
caràcter?
Coherència amb els meus principis

• Què perdona?
Gairebé tot

• Què no perdona?
La imposició per la força

• A què dedica el seu temps lliure?
A l'esport i a la família

• A on li agradaria viure?
A Artesa de Segre i a Barcelona

• Quina pel·lícula li agradaria protagonitzar?
Cap

• De quin llibre guarda millowecord?
Les obres d'Història de Pierre Vilar per la
seva imparcialitat

• Digui'ns un personatge (real) que li
interessi especialment.
Martin Luther King

• I un de ficció.
Guillem Tell

• Quina és la seva vocació frustrada ?
Cap

• Evoqui una experiència entranyable del
seu mandat
Sentir-me apreciat per al gent

• Una utopia
Un món amb una autèntica democràcia,
sense policia ni exèrcits a curt termini.
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